



# Svenska Brukshundklubben's utskott för prov och tävling

## Protokoll 7/2023

---

**Datum:** 2023-10-02  
**Tid:** 19:00–22:00  
**Plats:** Teams  
**Omfattning:** § 97 -- 112

### Närvarande

Samman kallande

Ann Carlson  
Stefan Tunér  
Silvana Ahleby  
Anna Haeggbloom Bjellå  
Maria Johnsson-Thorén  
Inga-Lill Badh  
istället för Gunilla Pöchhacker  
Carina Norberg

### Ange ev. § nedan

från § 104 c

**Anmält förhinder:** Svante Friberg

### Frånvarande:

**Från kansliet:** Camilla Hjort  
Emelie Hörman

**Övriga deltagare:** Staffan Nordin § 104 b

**Justerare:** Maria Johnsson-Thorén

**Vid protokollet:** Camilla Hjort

## § 97 Mötets öppnande

Ann Carlson hälsade alla välkomna och därefter förklarades mötet för öppnat. Mötet startade direkt med att inbjuda gästen Staffan Nordin rapportera vid punkten § 104 b Rörligt bruksprov.

## § 98 Val av justerare

Maria Johnsson-Thorén valdes att tillsammans med mötesordföranden justera dagens protokoll.

## § 99 Fastställande av dagordning

**Utskottet beslutade** efter tillägg av § 104 o. **Daladistriktet önskar få arrangera 30 spår vid SM bruks 2024** att godkänna dagordningen.

## § 100 Föregående protokoll

Förelåg utskottsprotokoll nr 5 från 2023-08-14.

**Utskottet beslutade** att godkänna protokollet och lägga det till handlingarna.

## § 101 Beslut per capsulam

### a. Dispensansökningar

**Utskottet konfirmerade** de ansökta dispenserna som inkommit under perioden 2023-08-15 – 2023-10-02 (Bilaga 1, ej här)

### b. Ansökta avauktorisationer

**Utskottet konfirmerade** de ansökta avauktorisationer som inkommit under perioden 2023-08-15—2023-10-02 (Bilaga 2, ej här)

### c. Omfördelning av medel inom utskottet

**Utskottet konfirmerade** att UG via e-post godkänt omföring av medel från utskottets mötesbudget till den patrullbrukskonferens som UG bruks ska arrangera i november. Omföringen behövs då det i den av Kongressen beslutade budgeten inte fanns tillräckligt med medel för att kunna genomföra konferensen.

## § 102 Minnesanteckningar och rapporter från utskottsgrupper, förbundsstyrelsen och förbundskansli

### a. UG bruks

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 8 och 9/2023.

UG:t meddelade att de väntar på sammanställningen av remissen från nationella licensgruppen om nya bestämmelser om licens. De arbetar med den kommande patrullbrukskonferensen. UG:t har beslutat att ett resultat ska strykas för en tävlande på grund av att denne bytt klubb att representera vid tävling under en och samma tävlingssäsong, vilket strider mot reglerna. (Bilaga 3, ej här). De rapporterar vidare att de haft en skyddsfigurant agerande på tävling trots att denne ej var auktoriserad

längre och UG:t kommer att uppmana distrikten att ombesörja att endast auktoriserade funktionärer finns tillgå för tjänstgöring i SBK Tävling.

UG bruks önskar av FS få veta vem som ska leta framtida SM arrangörer då det nu är mycket otydligt kring detta.

**b. UG lydnad**

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG:t rapporterade att de också är mycket intresserade av att få veta vem FS tycker ska finna SM arrangör i framtiden. Utbildningar arbetas det med i det tysta för att avlasta förbundskansliet från mer arbete. De arbetar också med nordiska mästerskapen.

UG:t undrar vem som äger frågan om uttagning av landslag?

**Uppdrogs till** handläggare att skicka ut det framtagna dokumentet bestämmelser för landslag.

**c. UG rallylydnad**

Ingen representant fanns med på mötet vid denna punkt.

**d. UG IGP**

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG:t rapporterade att de arbetar med FCI:s förslag på de nya reglerna för 2025.

De kommer att skapa en arbetsgrupp med fler personer som ska hantera detta och en remiss ska gå ut till organisationen för att få veta vad de tycker. VM kval till FCI IGP FH ska arrangeras 14–15 oktober i Skokloster, där tas laget ut till VM i FCI IGP FH 2024. UG:t rapporterade vidare att vi rönt stora framgångar vid FCI VM som arrangerades 5–10 september i Slovenien. Bästa resultat blev en 3:e plats och en hedrande 7:e plats. Sverige som lag/nation placerade sig på en mycket hedrande 4:e plats av 39 nationer. Alla Sveriges deltagare klarade godkänt resultat i alla grenar.

**e. UG IPO-R**

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 5 och 6/2023.

UG:t rapporterade att laget vid individuella VM som arrangerades 19–24 september i Österrike hamnat på 8:e plats av 66 startande i ytsök och 15:e plats av 66 startande i ruinsök. 5 ny provledare har utbildats.

Nu arbetar UG:t med de nya reglerna som ska börja gälla 2024. UG:t kommer att sända deltagare till FCI domarkonferensen som ska arrangeras 26 november 2023.

**f. UG drag**

Förelåg minnesanteckningar från möte 2023-08-16.

UG:t rapporterade att de fortfarande tragglar med championatsbestämmelserna för barmarksdraget men deras kontakt på SKK är mycket svår att få stämma träff med och därav kommer man inte vidare.

Det kommer att arrangeras ett vinterläger i Grängesberg och Barmarks SM kommer att arrangeras i Nybro 20--22 oktober. Dit har SBK:s rasklubbar bjudits in att ha sina rasmästerskap.

**g. UG mondioring**

Fanns ingen representant med på mötet.

**h. Rapport från förbundsstyrelsen (FS)**

Ann Carlson rapporterade att det har varit en orolig tid efter att fyra ledamöter hoppas av FS. Vilket lett till en större arbetsbörda för de ledamöter som är kvar. Och hoppas att man har förståelse för att många ärenden kommer att ta längre tid.

**i. Rapport om specialsök**

Ann Carlson rapporterade att specialsök har en kontaktperson i Maria Gabrielsson som ska verka mellan arbetsgruppen, FS och Utskottet i 6 månader framöver. Tanken är att det ska bli en utskottsgrupp under utskott prov och tävling senare.

**j. Rapport från förbundskansliet**

Handläggare Camilla Hjort och Emelie Hörman rapporterade om att det varit en stressig tid på kansliet. I nuläget råder en del oklarheter i delar av arbetsfördelningen, vilket har påverkat vårt arbete. Tillförordnad GS arbetar just nu med att få en bild av helheten för att han ska kunna agera så att kansliet får en så bra arbetssituation som det bara är möjligt.

I och med detta är det ytterst viktigt att alla ärenden verkligen går via handläggarna till organisationssekreteraren Katarina Swahn och därifrån till FS. Ärenden måste vara ordentligt förankrade i utskottet för prov och tävling. Samt att ärenden ska skrivas in i beslutsunderlagsmallar så att det blir tydligt för alla vilka konsekvenser ett ärende får och så att rätt beslut kan tas.

Vidare informerade handläggarna att NYA SBK Tävling har idag 2 oktober öppnat upp så att arrangörer kan ansöka om tävlingar och prov i nya systemet. Informationen om detta har gått ut till alla distriktens- och rasklubbarnas tävlingsavdelningar samt till Sveriges Hundungdom (SHU) och Svenska Kennelklubben (SKK).

## **§ 103 Resultat och måluppföljning**

**a. Ekonomiskt utfall**

Till mötet fanns ekonomiska utfall för juli och augusti. Utskottet har nu fått den av Kongressen beslutade budgeten, men utfallsrapporterna stämmer fortfarande inte överens med den budgeten. Detta skapar stor förvirring då aktiviteter planerats för helt annan budget och nu visar det sig att vissa aktiviteter fått mindre pengar.

**b. Verksamhetsplan 2023 - 2024**

Handläggarna Camilla Hjort har skickat verksamhetsuppföljningen till FS möte i månadsskiftet september/oktober via det nya excelarket.

**c. Uppföljning av mål och fokusområden**

Nästa verksamhetsuppföljning ska in till FS den 17 november 2023.

**§ 104 Besluts- och uppföljningsärenden****a. Ansökan om IGP SM och VM kval 2024**

En ansökan från Blekingedistriktet har inkommit om att få arrangera IGP SM och VM kval 2024. UG IGP har yttrat sig gällande Blekingedistriktet ansökan och de tycker att det är trevligt att det finns en villig arrangör, men UG:t tycker inte att det är önskvärt att detta blir ett modprov utan det ska vara ett SM. Om arrangören kan uppfylla alla kriterier för ett SM, så är det helt ok från UG IGP att Blekingedistriktet arrangerar SM i IGP och VM kval 2024.

**Uppdrogs till** Silvana Ahleby att skyndsamt delge Blekingedistriktet kriterierna för SM IGP.

**Utskottet beslutade** att invänta Blekingedistriktets svar på att man kommer att uppfylla alla kriterier.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**b. Rörligt bruksprov**

Den inbjudna gästen Staffan Nordin ur den av FS uttagna arbetsgruppen Rörligt bruksprov redogjorde för att de tagit fram ett förslag på bruksprov som man ska kunna anmäla sig till via distrikten och sedan görs tid och plats för provet upp med domare anvisad av distriktet. I provet ingår spår och en lydnessdel.

**Utskottet tackade** Staffan Nordin för redogörelsen och därefter lämnade han mötet.

**c. Betalningsalternativ i NYA SBK Tävling**

Betalningsalternativ för arrangörer. I NYA SBK tävling kommer det att vara möjligt att välja betalningsalternativ som ska gälla för alla. FS har fått förfrågningar och önskemål om att kunna begränsa till att endast använda till exempel Stripe som betalningsalternativ för prov och tävling. FS vill gärna få utskottet för prov och tävlings uppfattning om det skall vara möjligt för arrangören att kunna välja att endast acceptera betalning via ett betalsätt eller om arrangörer fortfarande ska kunna välja att acceptera flera betalsätt om man så vill.

**Utskottet beslutade** att föreslå till FS att det inte ska vara möjligt för arrangör att endast ha ett betalningsalternativ. Anledningen är att man är orolig för ett minskat antal tävlande.

**d. Valfritt att använda plattformen SBK Utbildning**

UG bruks vill att det ska vara valfritt att välja plattformen SBK Utbildning eller inte då det finns kursledare som inte är bekväma med att använda systemet.

Diskussioner följde kring att flera UG anser att det är bra att ha utbildningarna i SBK Utbildning för att kvalitetssäkra att alla ska lära sig samma saker.

**Uppdrag till** alla UG att diskutera detta inom sina grupper och beslut ska tas vid nästa möte.

**e. Nya ledamöter i UG bruks**

UG bruks meddelar att Lena Plym Forshell avgått ur UG bruks.

UG bruks behöver kompletteras. Tillfrågade är Anna Ahlgren (Stockholmsdistriktet) och Catrin Englund (Sörmlandsdistriktet) som har tackat ja.

**Utskottet beslutade** att godkänna Anna Ahlgren och Catrin Englund som ledamöter i UG bruks och tackar Lena Plym Forshell för hennes tid och engagemang.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**f. Stoppa funktionärsutbildningarna?**

NYA SBK Tävling kommer att lanseras i november och då har frågan ställts från distrikt ifall funktionärsutbildningar som innefattar hantering av SBK Tävling ska stoppas eftersom det ändå kommer att bli en annan hantering i det nya systemet.

**Utskottet beslutade** att nya funktionärsutbildningar ska stoppas fram till 2024-01-01.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**g. Ändring i avtal med ny SM arrangör**

Alla sporter som har SM har ett eget dokument där det står specifika bestämmelser kring just deras SM, så som antal deltagare etc. Sedan finns även ett dokument förbundskansliet sänder till nya SM arrangörer där det finns ett avtal som arrangören ska skriva under på att de ska följa de bestämmelser som gäller. Det senare dokumentet med avtalet i skulle handläggarna vilja ändra i så att det blir mer renodlad information till arrangören gällande vem som gör vad, information om SBK-monter och sponsring etc.

**Uppdrag till** handläggarna att ta fram ett förslag på dokumentet med avtalet i till nästa möte.

**h. Saknade nummerlappar vid SM**

Ny företeelse från och med i år är att det från centrala SBK medföljer nummerlappar till SM arrangörer. Dessa nummerlappar är sponsrade av Agria och ska med tillbaka till förbundskansliet efter SM. Om nummerlappar saknas måste det tas fram nya och vem ska då betala detta (Utskottet eller SM arrangören eller den tävlande).

**Utskottet beslutade** att föreslå till FS att det ska beläggas ansvar på den tävlande att lämna in nummerlappen och görs inte detta får den tävlande böta med 500 kr.

**i. Dispens för auktorisation på grund av svinpesten**

Västmanlandsdistriktet har inkommit med förfrågan om deras domare behöver få dispens för sin auktorisation nu då en hel del domare inte kommer att kunna döma

tävlingar då det blir inställda på grund av svinpesten.

**Utskottet beslutade** att det ska införas en personlig dispens för de domaren i Västmanlandsdistriktet som på grund av svinpesten inte kan uppehålla sin auktorisation. Domaren ska då ansöka om dispens hos respektive utskottsgrupp som auktorisationen gäller.

**j. NM i rallylydnad 2024**

År 2024 arrangerar Sverige Nordiska mästerskapen (NM) i rallylydnad. UG rallylydnad föreslår Värmdö BK som arrangör och tävlingen ska arrangeras på Stockholms Hundsportcenter. Datum ej bestämt.

**Utskottet beslutade** godkänna att Värmdö BK är arrangör för NM i rallylydnad 2024. Punkten förklarades med omedelbar justering.

**k. Lag SM rallylydnad 2024 (inoff)**

UG rallylydnad har haft kontakt med Bro-Håbo BK som gärna arrangerar detta 2024-05-11.

**Utskottet beslutade** godkänna att Bro-Håbo BK är arrangör för Lag SM i rallylydnad 2024.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**l. Landslagsuttagning rallylydnad**

UG rallylydnad har haft kontakt med Halmstad BK som gärna arrangerar detta 2024-06-01.

**Utskottet beslutade** godkänna att Halmstad BK är arrangör för landslagsuttagningen i rallylydnad 2024.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**m. Ansökan om NoM 2024**

Ansökan om att få arrangera Nordiska mästerskapet i bruks och IGP (NoM) 2024 har inkommit från Sörmlandsdistriktet med Nynäshamns BK och Botkyrka BK som arrangörer och arrangemanget är planerat att förläggas i Nynäshamn.

**Utskottet beslutade** godkänna att Nynäshamns BK och Botkyrka BK är arrangörer för NoM 2024.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**n. Förfrågan VM i Rallylydnad 2026**

UG Rallylydnad har diskuterat frågan om Sverige kan arrangera VM i Rallylydnad 2026 och föreslår att vi tackar nej då vi det året har mycket arbete med regelrevideringen.

**Utskottet beslutade** att i enlighet med UG rallylydnad förslag att tacka nej till att vara arrangör av VM i rallylydnad 2026.

Punkten förklarades med omedelbar justering.

**o. Daladistriktet önskar få arrangera 30 spår vid SM bruks 2024**

Dalarna har inkommit med förfrågan att de önskar få arrangera 30 spår på sitt SM år 2024.

**Uppdrogs** till UG bruks att ge ett svar på detta.

**§ 105 Inkomna skrivelser**

Förelåg inkomna skrivelser enligt:

**a. Protokoll FCI Rally Obedience Commission 20--27 april**

Förmedlad till sammankallande i UG rallylydnad.

**b. Protokollsutdrag NKU Rallylydnad 29 juni**

Förmedlad till sammankallande i UG rallylydnad.

**c. SKK/PtK beslut smärre ändringar specialsök**

Förmedlad till Maria Gabrielsson som är anställd för hantering av specialsök.

**d. IRO NRO info nr 8 och 9/2023**

Förmedlad till sammankallande i UG IPO-R och handläggare på tjänstehundsavdelningen på förbundskansliet.

**e. Protokollsutdrag från FS gällande minska antalet i SM spår från 2024**

Förmedlad till sammankallande i UG bruks och till nästa års SM arrangör Daladistriktet.

**f. Minnesanteckningar från svenska delegaten vid FCI Utility Dog Commissions möte 2023-09-11.**

Förmedlad till sammankallande i UG IGP.

**g. Inbjudan FCI domarkonferens IPO-R 2023-11-26**

Förmedlad till sammankallande i UG IPO-R och handläggare på tjänstehundsavdelningen på förbundskansliet.

**h. FCI IGP regler - förslag ändringar fr o m 2025.01.01**

Förmedlad till sammankallande i UG IGP.

**Utskottet tackade** för skrivelserna, noterade hanteringen av dessa, och lade dem sedan till handlingarna.

**§ 106 Utgående skrivelser**

Fanns utgående skrivelser gällande en artikel till tidningen Brukshunden nr 6/2023 som handlar om vad utskott för prov och tävling arbetar med.

**Uppdrag till** alla UG att kolla igenom artikeln och inkomma med mer text omgående.



**§ 107 Ärenden till förbundsstyrelsen**

Fanns inga ärenden till FS.

**§ 108 Övriga ärenden**

Fanns inga övriga ärenden.

**§ 109 Bordlagda ärenden och pågående uppdrag****a. Framtida SM/SM 2024, bruksprov**

FS har vid sitt möte 2023-07-02 beslutat att minska antal deltagare i spårhundgruppen från och med SM i bruks 2024, från 30 stycken till 20 stycken. FS har även vid samma möte godkänt Daladistriktet som arrangör av SM bruks & mondioring 2024.

**b. UG rallylydnad behöver utöka budget**

UG rallylydnad hade fått ytterligare utgifter för år 2024 då Nordiska Kennel Unionen (NKU), utan att sondera med länderna, svängt på turordningen för Nordiska mästerskapen (NM). Det NM Sverige skulle hållit år 2025 är nu flyttat till år 2024 istället och detta behövdes det mer pengar till. Med i och med att utskottet fick den av Kongressen beslutade budgeten så kunde det konstateras att pengarna fanns budgeterade där och ingen utökning av budgeten behövdes.

**c. Regelrevidering – Tidsplan**

Enligt uppdrag från förra mötet har handläggarna Camilla Hjort och Emelie Hörman arbeta fram ett förslag till tidsplan för regelrevideringsarbetet.

UG IGP och UG IPO-R har ingen åsikt i ärendet då de har en helt annan tidsplan som FCI beslutar om. Även UG lydnads klass 3 regler har en annan tidsplan som också beslutas av FCI.

**Utskottet beslutade** att godkänna den tidsplan som fanns föreslagen till mötet och uppdrog till handläggarna att kommunicera ut denna tidsplan.

**d. Ny tävlingsform – K9 Biathlon**

UG bruks undrade varför det är utskottet för samhällsnytta som utvecklat den nya tävlingsformen K9 Biathlon. Ann Carlson har kontaktat sammankallande i utskott för samhällsnytta och fått svar att utskottet för samhällsnytta arbetar liksom övriga utskott med ett antal utsedda fokusområden för Svenska Brukshundklubben. När det gäller fokusområdet prov och tävling står det bland annat i inriktningen att: "Vi ska verka för att utveckla nuvarande och införa nya tävlingsformer." Detta har utskottet för samhällsnytta gjort genom att arrangera mästerskap för patrullhundar och räddningshundar samt stöttat arrangörer av K9 Biathlon. Utskottet för samhällsnytta ser det dock som mycket positivt om utskottet för prov och tävling önskar hantera det framöver och utveckla tävlingsformen vidare.

e. **Årets SBK Hund formulär**

I det framtagna formuläret har det ändrats så att det går att sända in filer och bilder också vid ansökan om Årets SBK Hund, så att allt samlas på samma ställe. UG bruks har testat formuläret senare än alla andra men inte inkommit med slutligt svar om vi nu kan börja använda detta formulär.

**Utskottet beslutade** att vi öppnar upp formuläret så att ansökningar kan sändas in.

**§ 110 Omedelbar kommunikering av fastställda beslut**

Följande punkter ska omedelbart kommuniceras:

§ 104 a Angående IGP SM och VM kval 2024

§ 104 e Nya ledamöter i UG bruks

§ 104 f Stoppa funktionärsutbildningarna?

§ 104 j NM i rallylydnad 2024

§ 104 k Lag SM rallylydnad 2024 (inoff)

§ 104 l Landslagsuttagning rallylydnad

§ 104 m Ansökan om NoM 2024

§ 104 n Förfrågan VM i Rallylydnad 2026

**§ 111 Nästa möte**

**Utskottet konstaterade** att nästa möte blir den 6 november i Teams.

**§ 112 Mötets avslutande**

Ann Carlson tackade de närvarande för mötet och förklara mötet avslutat.

**Justerare**

Ann Carlson  
Mötesordförande

**Justerare**

Maria Johnsson-Thorén

**Vid protokollet**

Camilla Hjort

**Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats på mötet. Beslut som fattats kan dock bli föremål för ändring av Svenska Brukshundklubbens förbundsstyrelse (FS).**